
PROTOKÓŁ Nr XIII/11

z przebiegu XIII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 30 listopada 2011 r.

od godziny 1300 do 1605 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku. 

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,,

•Ireneusz Subczyński – Radca Prawny,

•Grażyna Urbanek – Skarbnik Gminy,

•Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

•Stanisław Jendrzejewski – Radny Rady Powiatu w Pile,

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

•Sławomir Mikołajczak – Komendant Straży Miejskiej w Wyrzysku,

•Kamila Bąk – inspektor ds promocji i rozwoju gminy,

•Adam Smełsz – informatyk,

• Regina Witczak – inspektor ds. oświaty, zdrowia, sportu i spraw socjalnych 

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

•Andrzej Chałabiś – Dyrektor SAM w Wyrzysku,

•Czesław Pająk – Dyrektor M-GOK w Wyrzysku,

•Magdalena Strzałkowska – Dyrektor SAPO w Wyrzysku,

• Hanna Łapacz – Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wyrzysku.

•Inni gości  :

• Barbara Klóska – Dyrektor DPS w Falmierowie,

• Barbara Piorunowska – Towarzystwo Przyjaciół Wyrzyska,

•Jarosław Wojciechowski – Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku,

• Dominika Łoboda – prasa,

• Mariusz Gratkowski – prasa,

•Rafał Głyżewski – redaktor naczelny portalu internetowego www.naszwyrzysk.pl,

• Ahmad  Thabit  Sinjab  –  dyrektor  ds.  lecznictwa  w  Szpitalu  Powiatowym  w  Wyrzysku 

http://www.naszwyrzysk.pl/


Sp. zo.o.,

• Stefania Wojtkowiak – Prezes Zarządu Gminnego TPD,

•Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

•Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 4 w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 
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Porządek sesji po zmianach:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z  poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

7. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości. 

9.  Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2011 r.,

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wyrzysk na lata 2011-2038,

3) Programu  współpracy  samorządu  Gminy  Wyrzysk  z  organizacjami  pozarządowymi, 

kościelnymi osobami prawnymi i jednostkami organizacyjnymi oraz stowarzyszeniami 

jednostek samorządu terytorialnego działającymi na obszarze Gminy Wyrzysk w sferze 

zadań publicznych na rok 2012,

4) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2011 rok,

5) zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  na  I 

półrocze 2012 roku,

6) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia Miasta i Gmiy Wyrzysk do tworzonego 

Stowarzyszenia Lokala Grupa Rybacka pod nazwą „7 RYB”,

7) wyrażenia  zgody na zawarcie  kolejnej  umowy na okres do 3 lat  z dotychczasowym 

najemcą nieruchomości,

8) wyznaczenia  Miejsko  –  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Wyrzysku  do 
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realizacji zadań w zakresie pracy z rodziną.

      10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2010/2011, w tym o 

wynikach  sprawdzianów  i  egzaminów  w  szkołach  podstawowych  i  gimnazjach  prowadzonych 

przez  Gminę  Wyrzysk  –  materiały  przedstawia  na  sesji  Przewodniczący  Komisji  Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa.

       11. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

       12. Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

       13. Wystąpienia sołtysów i przewodniczącego Zarządu Osiedla.    

       14. Wolne głosy i wnioski.

       15. Zakończenie obrad.

Ad. 1 Otwarcie sesji.

Sesję  otworzył  i  obradom przewodniczył  Przewodniczący  Rady Miejskiej  w  Wyrzysku  –  Pan 

Ireneusz Przydział. Przewodniczący bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

Ad. 2 Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło 

15 radnych, tj. 100% ustawowego składu organu. 

Ad. 3 Wybór sekretarza obrad.

Obowiązki sekretarza obrad zgodnie z zasadą wg kolejności alfabetycznej objął radny, Pan Stefan 

Rymer.

Ad. 4 Przedstawienie porządku sesji.

Głos zabrała Burmistrz – M. Bratkowska, która zaproponował wprowadzić dodatkowo do porządku 

obrad 2 projekty uchwał w punkcie 9 - ppkt 7) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy na okres do 3 lat z dotychczasowym najemcą nieruchomości oraz ppkt 8) 

projekt  uchwały w sprawie  wyznaczenia  Miejsko  –  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  w 

Wyrzysku do realizacji zadań w zakresie pracy z rodziną.

Następnie  przewodniczący  zapytał,  czy  ktoś  chciałby  jeszcze  wnieść  uwagi  bądź  poprawki  do 

przedłożonego porządku sesji?

3



Uwag nie zgłoszono.

W związku z tym przewodniczący poddał pod głosowanie porządek obrad  wraz ze zgłoszonymi 

wyżej zmianami.

W wyniku głosowania,  Rada jednogłośnie w obecności 15 radnych przyjęła porządek obrad po 

zmianach. 

Ad. 5 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący  Rady poinformował,  że  powyższy protokół  był  dostępny do  wglądu  w biurze 

Rady,  a  także przed sesją  i  była  zatem możliwość zapoznania się  z  jego treścią.  W związku z 

powyższym zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Uwag nie zgłoszono.

W wyniku głosowania,  Rada jednogłośnie,  w obecności  15 radnych przyjęła  protokół  bez jego 

odczytania.

Ad. 6 Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym  z 

wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący  Rady zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  zadać  pytania  do  przedstawionych 

materiałów?

Dyskusji nie nawiązano.

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym wraz z informacją z realizacji 

uchwał Rady Miejskiej stanowią załącznik nr 4

Ad. 7 Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

Głos zabrał radny, Pan Roman Łuka, który zakomunikował, iż niedawno otrzymał pismo od Pana 

Posła Stanisława Kalemby, który nas wspiera w sprawie modernizacji naprawy drogi wojewódzkiej 

nr 194. Radny zapoznał wszystkich z treścią pisma: Szanowny Pan Marszałek Woźniak Marszałek 

Województwa Wielkopolskiego. Korzystając z uprawnień przyznanych  mocą ustawy o wykonaniu 

mandatu  posła  i  senatora  oraz  w nawiązaniu  do  informacji  zawartych  w piśmie  Romana Łuki 

radnego Rady Miejskiej w Wyrzysku podejmuję interwencję poselską w sprawie pilnej naprawy i 

modernizacji nawierzchni wraz z chodnikami drogi wojewódzkiej nr 194. Na wymienionej drodze 

przebiegającej przez Wyrzysk i Osiek n.Not. od wielu lat postępuje degradacja i występują coraz 

większe  zaniedbania  co  stwarza  poważne  zagrożenia  dla  uczestników  ruchu  drogowego. 
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Zaniedbane i w fatalnym stanie są również chodniki przy tej drodze, które nie są remontowane od 

dłuższego czasu. Przewidywany na 2012 rok remont wymienionej drogi wojewódzkiej nie będzie 

jednak  realizowany  co  wynika  z  pisma  Wielkopolskiego  Zarządu  Dróg  Wojewódzkich 

skierowanego  do  Urzędu  Miejskiego  w  Wyrzysku.  Budzi  to  poważny  sprzeciw  lokalnej 

społeczności oraz uczestników ruchu drogowego narażonych na niebezpieczne, w tym śmiertelne 

wypadki. Mając na względzie poprawę bezpieczeństwa ruchu na drodze wojewódzkiej  proszę o 

poinformowanie jakie działanie podejmuje Urząd Marszałkowski, by przyspieszyć realizację tak 

ważnej inwestycji” Podpisał Pan Stanisław Kalemba – Poseł RP.

Nawiązując do wypowiedzi przedmówcy głos zabrał radny, Pan Lech Ozimina, który powiedział, 

że w programie telewizji pilskiej „Prześwietlenie” występował członek Zarządu Marszałkowskiego 

Pan Tomasz Bugajski, który oświadczył w tym wywiadzie, że droga, o której mówił radny, Pan R. 

Łuka w przyszłym roku będzie wykonana. W związku z tym radny zwrócił się z zapytaniem do 

Pani Burmistrz, czy jest coś na ten temat więcej wiadomo, czy to była tylko informacja medialna?

Zabierając głos Burmistrz – M. Bratkowska powiedziała, że według Jej wiedzy i tego, że już dawno 

temu  otrzymaliśmy  na  piśmie  zapewnienie,  że  remont  będzie  się  odbywał  i  8,5  mln  ma  to 

kosztować i ma to się dziać w ciągu kilku najbliższych lat zostanie podjęte przez Województwo, 

ponieważ  w  tej  chwili  na  pewno  ten  remont  jest  na  etapie  kończenia  prac  projektowych  tej 

przebudowy.  Między  innymi  w  Osieku  n.Not.  będzie  przeprojektowywany  styk  drogi  z  ulicą 

Wyrzyską i są na to już konkretne postanowienia i dlatego Pani Burmistrz może powiedzieć, że 

dzieje się konkretnie w tej kwestii.

Następnie Przewodniczący Rady podziękował Pani Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska za 

przygotowaną  Wieczornicę  w  dniu  9  listopada  br.  z  okazji  Święta  Niepodległości.  Ponadto 

Przewodniczący  podziękował  wszystkim uczestnikom,  którzy  składali  kwiaty  w Wyrzysku  i  w 

Osieku n.Not. z okazji uzyskania przez Polskę Niepodległości, czyli Święta Niepodległości. Złożył 

również podziękowania na ręce Pani dyrektor za to, że w tych uroczystościach wzięli udział młodzi 

harcerze, bo było to bardzo piękne i wzruszające.

Ad. 8   Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Głos zabrał radny Rady Powiatu w Pile, Pan Stanisław Jendrzejewski powiedział, że przystąpiliśmy 

do konsultacji budżetu powiatowego, jest on krótki tak jak wszystkie budżety w samorządach. Jest 

o 5 mln więcej dochodów i więcej wydatków, mniej więcej się to równoważy. Dodał, że są pewne 
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propozycje zmian z Wyrzyska i Łobżenicy, po czym powiedział, że nie wiadomo czy propozycje 

zmian  zostaną  uwzględnione,  ponieważ  trzeba  wskazać  źródło  finansowania.  Dodał,  że  nasz 

wniosek jest taki, aby zmniejszać rezerwy i przeznaczać na konkretne zadania. Ponadto z głównych 

spraw, które były przedmiotem obrad sesji powiatowej to rozpatrzenie skargi na dyrektora Szkół 

Ponadgimnazjalnych  w Pile,  którą  złożył  nauczyciel  tej  szkoły.  Nie  zgadzał  się  z  prowadzoną 

metodyką  praktyk  zawodowych.  Skarga  była  bezzasadna  i  Rada  ją  odrzuciła.  Wysłuchaliśmy i 

przyjęliśmy  sprawozdania  Wojewódzkiego  Zarządu  Melioracji  i  Urządzeń  Wodnych  Pana 

Rogozieckiego.  Poza  tym  przedmiotem  obrad  była  informacja  Powiatowego  Związku  Spółek 

Wodnych  z  siedzibą  w Wyrzysku.  Praca  Spółek  Wodnych  i  Pana  Piotra  Tryby została  bardzo 

wysoko  oceniona.  Jednocześnie  poinformował,  że  przedmiotowa  informacja  przyjęta  została 

jednogłośnie.  Podjęliśmy  również  -  powiedział  radny  uchwałę  o  współpracy  z  organizacjami 

pozarządowymi, podjęte zostały stosowne zmiany w budżecie i zgłoszone wnioski i interpelacje. 

Radny powiedział, że w imieniu Pani B. Jagodzińskiej złożył interpelację o następującej treści: „W 

dniu  8  listopada  2011  r.  na  prośbę  Pana  radnego  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  Zbigniewa 

Piotrowskiego  udaliśmy  się  do  Osieka  n.Not,  aby  zapoznać  się  z  problemem  ulicy  Leśnej. 

Stwierdziliśmy,  że ulica ta  włączona do obwodnicy południowej  stanowi poważny problem dla 

mieszkańców.  Brak  chodnika  na  całej  długości,  przydrożne  rowy  częściowo  zasypane,  brak 

odpływu wód opadowych przy posesji nr 19 Pana Urbańskiego pomimo istniejącego przepustu na 

drugą  stronę  naprzeciw  posesji  Pana  Wełniaka.  Istnieje  pewien  problem  wód  spływających  z 

okalającego lasu i pól uprawnych.  Las ten ma szczególną strukturę geologiczną i woda nie wsiąka 

tak jak w normalnym lesie tylko spływa, a to dlatego że została obok pobudowana cegielnia. Także 

w glinie woda wolniej wsiąka stąd tej funkcji hydrologicznej pochłaniania nadmiaru wody ten las 

nie spełnia. W czasie roztopów i deszczów podtapiane są posesje 19,18, 13 i jeszcze kilka innych w 

kierunku  cegielni.  Te  nierozwiązane  problemy  odprowadzania  wód,  brak  chodnika  stwarzają 

ogromne zagrożenia bezpieczeństwa dla ruchu pieszego szczególnie dla dzieci szkolnych. Naszym 

zdaniem powstały pewne zaległości  w rozwiązaniu tego problemu ze strony Starostwa,  Urzędu 

Gminy  w  Wyrzysku  jak  i  Nadleśnictwa.  Zgromadzeni  mieszkańcy  deklarowali  pomoc  w 

rozwiązaniu  tej  sprawy.  Proponujemy  zorganizowanie  spotkania  zainteresowanych  stron,  tj. 

Starostwa,  Urzędu Miasta  i  Gminy Wyrzysk,  Nadleśnictwa i  Mieszkańców w celu uzgodnienia 

działań zmierzających do usunięcia powodów niezadowolenia i  zagrożenia dla mieszkańców, tj. 

pobudowanie  chodnika  po  uprzednim położeniu  rurociągu  odprowadzającego  wodę  zgodnie  ze 

spadkami  terenowymi.  Podpisali  Pani  Bogusława  Jagodzińska,  Stanisław Jendrzejewski.  Dodał 

ponadto, że jako były Burmistrz ma do Pani Burmistrz taką serdeczną, koleżeńską prośbę, aby Pani 

tak  po  matczynemu  jak  to  matki  potrafią  przytuliła  tych  mieszkańców  do  siebie  i  po  prostu 
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wspólnie z nimi włączyła się do rozwiązania tego problemu, ponieważ Pan Starosta, Pan Tomczyk 

zmusili  ich  do  tego,  aby  to  oni  byli  „instrumentami”  tego  spotkania,  aby  oni  przejęli  rolę 

przewodnictwa na tym spotkaniu, gdyż od drogi powiatowej to wszystko się zaczęło.

Następnie głos zabrał radny, Pan Lech Ozimina, który korzystając z okazji, że jest na sali radny 

Rady Powiatu oznajmił, że znalazły się jego wierzby, o których już wcześniej wspominał. Otrzymał 

od  Pana  Starosty  pismo  informujące  o  tym,  że  temat  zostanie  rozwiązany.  Radny  raz  jeszcze 

podziękował.

Jako kolejny głos  zabrał  radny,  Pan  Zbigniew Piotrowski,  który w imieniu  Mieszkańców oraz 

własnym podziękował  radnym Rady Powiatu,  że  przyjechali  na  ul.  Leśną  i  zobaczyli  jaki  jest 

problem na  co  dzień.  Mieszkańcy ci  deklarowali  jakąkolwiek  pomoc  jeżeli  chodzi  o  ciągniki, 

przyczepy i inny sprzęt to są skłonni się włączyć i pomóc. Radny powiedział, że ma nadzieję, że po 

tym spotkaniu wypracuje się jakieś stanowiska dla dobra tych mieszkańców.

Następnie głos zabrał radny Pan Piotr Kuna, który powiedział, że zbliża się okres zimowy i jak do 

tej pory natura jest dla nas łaskawa i na razie zimy nie widać. Wspominając ubiegły rok to jeśli 

chodzi o odśnieżanie zdaniem radnego, to zarówno Powiat jak i nasza Gmina spisali się bardzo 

dobrze i ta współpraca również układała się bardzo dobrze.  Dodał,  że dotarły do radnego takie 

słuchy, że Powiat chce oszczędzać każdą złotówkę, a wiadomo, że nasze drogi są wymieszane – 

droga gminna, powiatowa, gminna. Niekiedy odcinki przeplatają się, co 20 – 100 metrów. Dotarły 

do radnego takie informacje, że Powiat chce iść nawet na takie oszczędności jeśli będzie kawałek 

20 m drogi gminnej to szufla ma być podniesiona do góry,  bo za to Powiat nie zapłaci.  Radny 

zwrócił się z prośbą o udzielenie odpowiedzi, czy jest to prawda, bo przecież można się dogadać i 

np. jakąś drogę taką mieszaną odśnieża Powiat, po to, aby sprzęt gminny nie jeździł i odwrotnie. 

Chodzi mi o to – powiedział radny, abyśmy mieli te drogi tak zadbane jak w roku ubiegłym.

Jako  kolejna  głos  zabrała  radna,  Pani  Teresa  Pinkowska,  która  podziękowała  za  niezwłoczną 

realizację interpelacji, to się zdarza każdego miesiąca – dodała radna. Radna zgłaszała interpelację 

dotyczącą obcięcia gałęzi przy ul. Dworcowej w Osieku n.Not. i zauważyła, że te gałęzie zostały 

obcięte.  Ponadto  radna  odczytała,  że  jeśli  chodzi  o  konary zagrażające  bezpieczeństwu została 

sprawa  skierowana  do  PKP,  ponieważ  te  drzewa  stoją  na  gruncie  PKP,  ale  zagrażają  naszym 

mieszkańcom i to jest sprawa już odwieczna, że później PKP nie odpowiada bądź nie realizuje. 

Zawsze dobrym zwyczajem było, że jednak Powiat przysłał swoje służby, które usunęły te konary. 
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Radna powiedziała, że wie, bo widziała, że są zaznaczone drzewa zielonym kółeczkiem przy ul. 

Dworcowej,  które  są  najbardziej  niebezpieczne  i  zagrażające  bezpieczeństwu  mieszkańców.  W 

związku z tym radna skierowała prośbę do radnego Rady Powiatu w Pile, aby śledzić to i jeśli PKP 

będzie  opieszałe  to  może  Powiat  by  się  zlitował.  Nawiązując  jeszcze  do  interpelacji  i  tego 

poważnego  podejścia  do  ulicy  Leśnej  to  wiemy wszyscy,  że  przez  4  lata  radni  z  poprzedniej 

kadencji wiedzą ile poświęcono czasu ulicy Leśnej. Uspokoiło się trochę wtedy kiedy mówiono, że 

jak będzie zakładany gaz to będzie budowany chodnik. Jeżeli byłoby to przyspieszone to będzie to 

po prostu ku lepszemu życiu mieszkańcom ulicy Leśnej.

Następnie głos zabrała Burmistrz – M. Bratkowska, która zwróciła się z prośbą do radnego Rady 

Powiatu,  że  kiedy  będzie  organizowane  zebranie  wszystkich  jednostek  w  sprawie  rozwiązania 

problemu ulicy Leśnej poprosiła, aby na to spotkanie zaprosić również specjalistę od melioracji. 

Dobrze byłoby,  aby był  również obecny szef  Powiatowego Zarządu Spółek Wodnych i  w tych 

kwestiach powinien się wypowiadać, ponieważ są tam też grunty rolne, a za meliorację składki 

płacą rolnicy. To jest też problem, który waży spływ wody przez te grunty.

O głos poprosił radny Rady Powiatu w Pile, Pan Stanisław Jendrzejewski powiedział, że to prawda, 

że Powiat posiada małe środki na drogi. Prawdą jest to, że bardzo dużo musiał wydać na drogi po 

byłej zimie, na naprawy dziur, a te dziury już na nowo wypadają. To o czym wspominał radny Pan 

Kuna jest to nielogiczne, niemądre i niesłuszne i było kiedyś prawdopodobne, ale już od pewnego 

czasu nie jest. Radny powiedział, że będzie osobiście interweniował u Pana Tomczyka, żeby tak nie 

było.  Niemniej  współpraca  samorządu  gminnego  i  powiatowego  w  tym  zakresie  jest  bardzo 

pożądana, na to również Powiat liczy, bo jest dla dobra Gminy i Powiatu, obustronne są korzyści z 

tego jeśli dwa samorządy ze sobą współpracują, a nie walczą.

Odnosząc  się  do  interpelacji  radnej  Pani  Pinkowskiej  radny  powiedział,  że  razem  z  Panem 

Tomczykiem jeździł i znaczył drzewa. Jeśli są oznaczone zielonym kółeczkiem to znaczy, że są do 

wycięcia, ale procedura związana z wycięciem niestety trochę trwa, ponieważ na wycięcie każdego 

drzewa  musi  być  zezwolenie.  Ponadto  przyznał  rację  Pani  Burmistrz,  że  musi  w  spotkaniu 

uczestniczyć specjalista do spraw melioracji,  bo nie ma jeszcze wyraźnie kompetencji  odnośnie 

rowów, kto ma robić. Jeśli teren jest objęty obszarem konkurencyjnym Spółki Wodnej to Spółka 

Wodna przy udziale właścicieli, bo właściciel jest odpowiedzialny za odprowadzenie swojej wody, 

a Spółka robi to w jego imieniu jeśli płaci składki. Dodał, że rowy są nieutrzymane w należyty 

sposób i radny na pewno dopilnuje tego, żeby ten meliorant uczestniczył w spotkaniu.
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Następnie  głos  zabrała  Pani  Stefania  Wojtkowiak  –  Prezes  Zarządu  Gminnego  TPD,  która 

powiedziała, że zbliża się koniec roku i Pani Prezes złożyła podziękowanie na ręce pani Burmistrz 

za sprawną akcję pomocy z Banku Żywności. Dodała, że na dzień dzisiejszy mamy 67 ton 850 

kilogramów żywności, wartość – 158.720 zł. W kwietniu 2012 r. rozpoczyna się akcja wydawania 

żywności. Z naszej puli Bank Żywności zgodził się pozostawić 5 ton na rok przyszły i w miesiącu 

lutym  będziemy  mogli  tę  żywność  wybrać.  Ponadto  Pani  Prezes  powiedziała,  że  do  tego 

wszystkiego potrzeba było rąk do pracy. Pani Burmistrz skorzystała z zaproszenia i widziała jak 

przebiega  akcja  wydawania  żywności.   Dodała,  że  wolontariusze  przepracowali  1561 godzin  i 

gdyby te godziny policzyć razy 3 zł, tj. 4.683 zł. 

Kolejna sprawa, którą poruszyła Pani Wojtkowiak dotyczyła zabezpieczenia środków w przyszłym 

budżecie na dzieci niepełnosprawne. Jeśli chodzi o olimpiady to bierzemy udział w olimpiadach na 

szczeblu Powiatu. Jednak są szanse i były szanse, aby nasze dzieci zaistniały również na szczeblu 

wojewódzkim. W związku z tym Pani Wojtkowiak zwróciła się z prośbą, aby w dotacjach wydzielić 

środki dla dzieci niepełnosprawnych. Ponadto poinformowała, że w sobotę jedziemy na olimpiadę 

gwiazdkową do Kaczor. Poza tym Pani Wojtkowiak zwróciła się jeszcze z jedną prośbą dotyczącą 

sprzedaży cegiełek o nominale 5 zł  i  gdyby ktoś chciał  wesprzeć naszą organizację to podczas 

przerwy cegiełki będą sprzedawane.

Następnie o głos poprosił Ahmad Thabit Sinjab – dyrektor ds. lecznictwa w Szpitalu Powiatowym 

w Wyrzysku Sp. zo.o. , który nawiązał do wystąpienia Pana Wełniaka na poprzedniej sesji, już pod 

nieobecność członków Zarządu Szpitala. Sołtys Pan Wełniak poinformował, że w trakcie przerwy 

otrzymał  telefon  ze  skargą  na  jednego  z  lekarzy  w  poradni  chirurgicznej,  chodzi  o  doktora 

Zielińskiego. Osobiście jako Jego pośredni i bezpośredni  szef nie mam żadnych uwag, co do Jego 

pracy. Jest to świetny, konkretny, doświadczony chirurg, może jest specyficzny i nie ma podejścia 

do pacjentów. Nigdy Pan doktor Zieliński w poradni nie jest sam, leczy w obecności pielęgniarki. 

Tego dnia rozmawiał z Panem doktorem i pielęgniarką, z którą współpracuje i nie było żadnych 

uwag.  Dodał,  że  od  dłuższego  czasu  nie  ma  żadnych  uwag  i  skarg  na  temat  pracy  Pana 

Zielińskiego.  Nadmienił  ponadto,  że  pielęgniarka,  która  współpracuje  z  Panem Zielińskim jest 

jedną z lepszych pielęgniarek w szpitalu i jest córką obecnego na sali radnego. Dodał, że istnieje 

ustawa o ochronie danych osobowych i ustawa o zdrowiu i On jako dyrektor nie mam prawa się 

wypowiadać na temat pracy danego lekarza. Jeśli pacjent ma  jakiekolwiek wątpliwości, bo nie 

wszyscy są „święci” i może niektórzy z kolegów jeszcze nie zmienili swojej mentalności,  mają 

podejście takie jakie było kiedyś. Jeśli pacjent ma jakikolwiek problem to w szpitalu znajduje się 

Rzecznik Praw Pacjenta i  może napisać do Niego skargę.  W szpitalu jest  również dyrektor ds. 
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medycznych albo ordynator danego oddziału. Jeśli pacjent nie otrzymał żadnej odpowiedzi to może 

bezpośrednio napisać do Wojewody, gdzie od 1 lipca przy Wojewodzie istnieje komisja, która się 

składa  z  kilkunastu  orzeczników  wśród  nich  lekarzy.  Komisja  w  ciągu  trzech  miesięcy  ma 

obowiązek wydać wyrok. Ponadto powiedział, że to w radnych obowiązku jest tłumaczyć się przed 

swoimi wyborcami jeśli dojdzie do takiej sytuacji w przyszłości, że dzięki tym atakom przez media 

i  artykułach  w  prasie  nastąpi  spadek  ilości  pacjentów  w  szpitalu.  My  i  w  imieniu  radnych 

występujemy do Narodowego Funduszu Zdrowia o dodatkowe poradnie, aby pacjenci mieli dostęp 

do  specjalistów.  Po  każdym takim artykule  następuje  spadek  ilości  pacjentów  np.  w   poradni 

chirurgicznej i nie będzie można wykonywać kontraktu i wówczas NFZ zabierze ten kontrakt na 

daną poradnię lub oddział bądź zmniejszy ten kontrakt. Naszym celem nie jest z nikim walczyć 

jednak nie może sobie pozwolić na takie ataki.

Dodał ponadto, że na dzień dzisiejszy została odebrana karetka, która będzie włączona do ruchu od 

poniedziałku  5.12.br.  przy  okazji  otwarcia  poradni  specjalistycznych  i  podstawowej  opieki 

zdrowotnej, na które Państwa serdecznie zaprosiliśmy i Państwa oczekujemy.

Następnie o głos poprosił sołtys, Pan Stanisław Wełniak, który powiedział, że faktycznie odniósł się 

do faktu, który zgłosił mu na telefon mieszkaniec wsi Gromadno podczas przerwy w obradach sesji. 

Dodał, że w tej rozmowie uczestniczył również radny, Pan Lech Ozimina. Chodzi konkretnie o 

Pana Wiesia Ryczka, który wyszedł z poradni chirurgicznej i był obsługiwany przez doktora Z. 

Sołtys  powiedział,  że  nie  ujawniał  wówczas  nazwiska  doktora,  bo  uznał,  że  tak  będzie  lepiej. 

Jednak mieszkaniec ten powiedział – wybraliśmy Cię sołtysem i zrób w tej sprawie coś, żeby tak 

nie traktowano pacjentów w poradni chirurgicznej przez lekarzy. Lekarz, który obsługiwał pacjenta, 

który był z urazem nogi jak złapał go za tę nogę to niemal mu ją wyrwał. A jeszcze słownictwo, 

które  używa  pan  doktor  i  specyficzny charakter  obsługi  pacjenta  ma  dużo  sobie  do  życzenia. 

Powiedział,  że  kilka  lat  temu  miał  do  czynienia  z  doktorem  Zielińskim,  -  fakt  nie  mile  to 

wspominam – powiedział. Diagnoza, którą postawił dawała sobie dużo do życzenia i nogę w gipsie 

miałem przez 1,5 miesiąca niepotrzebnie – powiedział sołtys.

Jako kolejny głos zajął radny, Pan Piotr Kuna, który powiedział, że w sprawie Pana doktora już 

kiedyś również zajmował głos. Myślę – powiedział radny, że taką opinię podziela wielu radnych. 

My nie  atakujemy szpitala  wręcz  przeciwnie  uważamy,  że  robicie  bardzo dobrą  robotę  i  dużo 

rzeczy Wam wychodzi. Wiadomo tak jak w każdej firmie może tam kiedyś coś nie wyjść. Myślę – 

powiedział,  że  Pan Wełniak  nie  atakował  osobiście  całego szpitala,  tu  chodziło  o  jedną osobę. 

Powiedział,  że  na  ostatniej  sesji  radny,  Pan  Lech  Ozimina  chwalił  szpital,  radny  się  z  tym 
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całkowicie  zgadzał.  Dodał,  że  już wcześniej  o  tym wiedział  jednak nie  chciał  popsuć całej  tej 

atmosfery.  Mogłem podejść  do  Pana  i  powiedzieć  Panu o  tym osobiście  stwierdził  radny.  My 

naprawdę nie atakujemy szpitala w Wyrzysku i również nie wymagamy, aby Pan Z. był „święty” 

tylko niech trochę przyjmuje tych pacjentów w sposób normalny, bo przecież przyjmuje ludzi.

Następnie głos zabrał radny, Pan Leonard Borowczyk, który powiedział, że jest również pacjentem 

poradni  przyszpitalnej  i  wypowiada  się  teraz  o  własnym spostrzeżeniu  w stosunku do  własnej 

osoby, nie w imieniu mieszkańców. Radny powiedział, że jest zadowolony z tego, co Go spotkało, 

jak  Go  spotkało,  jest  zadowolony  z  udzielonej  porady,  konsultacji,  jest  zadowolony  z  Pani 

pielęgniarki, z którą miał w tym przypadku kontakt jako pacjent. Uznał, że w stosunku do radnego 

Ci ludzie zajmują się normalnie, profesjonalnie, po prostu spełniają swoją funkcję taka, jaka jest im 

przypisana. Dodał, że należy zwrócić uwagę na to, co powiedział radny Pan Kuna, że my od czasu 

do  czasu  spotykamy  się  z  negatywnymi  opiniami  i  one  nie  dotyczą  szpitala  jako  jednostki 

organizacyjnej wszystkich zatrudnionych ludzi. Te uwagi, które są krytyczne to one odnoszą się do 

konkretnych ludzi i dobrze byłoby, aby nie zawsze robić z tego sprawę publiczną. Można takie 

sprawy wyjaśnić  na  linii  pacjent,  czy zainteresowana osoba,  czy przełożony w tym przypadku 

pracowników nasze uwagi skierowane pod adresem określonych ludzi nie wynikają ze złośliwości, 

czy  chęci  zaszkodzenia.  Z  radnego  życiowego  doświadczenia  wynika,  że  jeżeli  firma  dobrze 

funkcjonuje, a na dzień dzisiejszy funkcjonuje dobrze to zawsze jest tak, że dobra opinia będzie 

wygłuszała, przytrzymywała opinię negatywną i nawet gdyby oa była to negatywna opinia może 

być jednostkowa - gdzieś – ktoś. Nie warto rozdzierać szat nad jedną negatywną oceną. Radny 

uznał, że dla dobra firmy, ale też dla dobra innych ludzi, którzy są zadowoleni z tych usług nie 

należy robić z tego problemu. Jednostkowy przypadek powinien być rozpatrzony, rozstrzygnięty, 

usatysfakcjonowany powinien być skarżący, natomiast to nie jest żaden powód do dyskredytowania 

firmy jako takiej.

Ahmad Thabit Sinjab – dyrektor ds. lecznictwa w Szpitalu Powiatowym w Wyrzysku Sp. z o.o. , 

powiedział, że sprawdził ten fakt i w tym dniu nie było żadnego pacjenta z Gromadna w tej poradni, 

mógł być dzień wcześniej. Zaproponował w związku z tym konwersacje, gdyż pan doktor Zieliński 

jest specyficznym doktorem, może nie umie czasami rozmawiać z pacjentem, ale jest konkretny, 

bardzo dobry i wykonuje swoją pracę profesjonalnie. Dodał, że jak przyszedł do Wyrzyska i zaczął 

pracę z doktorem Zielińskim były na niego skargi dziesięciokrotnie więcej niż obecnie. W chwili 

obecnej nie ma tyle skarg co poprzednio, gdyż bardzo się stara. Poza tym nie ma innego chirurga. 

Nikt nie chce przyjść do tego szpitala. Raz jeszcze zwrócił się z prośbą do wszystkich, aby takich 
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błachych spraw nie wyciągać publicznie. Jeśli jest jakiś problem to można go wyjaśnić na miejscu u 

mnie w gabinecie.

Następnie o głos poprosił radny, Pan Lech Ozimina, który powiedział, że to o czym mówił na jednej 

z poprzednich sesji to nie było chwalenie. Była to ocena, bo w 2007 r. radny był w tym szpitalu i 

jeszcze  nie  było  w  nim dyrektora  i  radny był  teraz  od  5  października.  Tak  jak  już  wcześniej 

powiedział, że odmówili mu profesorowie, których dyrektor zna, a tutaj w Wyrzysku to zrobili i z 

tego powinniśmy być dumni, bo to świadczy o dobrych „złotych” rękach tych ludzi i za to radny im 

podziękował. To co radny widzi na chirurgii, rotacja tych pacjentów świadczy o dobrej pracy tego 

oddziału.  Obecnie na oddziale wewnętrznym znajduje się Pani dyrektor Szkoły Podstawowej w 

Wyrzysku i dzięki pomocy Pana dyrektora bardzo solidnie się zajęto Panią dyrektor i dotyczy to 

również wszystkich pacjentów. Raz jeszcze stwierdził, że to nie jest chwalenie, ale świadczy to o 

dobrej pracy, bo tak powinna wyglądać praca w szpitalu.

Jako kolejny głos zajął radny Rady Powiatu, Pan Stanisław Jendrzejewski, który powiedział,  że 

atmosferę dzisiejszej rozmowy na temat służby zdrowia radny przeniesie na komisję powiatową. 

Sytuacja w powiecie  odnośnie  szpitala  w Pile  jest  bardzo zła,  9 mln zł  zaległości  od miesiąca 

września to o czymś to świadczy. Są problemy, żeby szpitale współpracowały. Ze strony Wyrzyska 

jest robione wszystko, aby współpraca między szpitalami układała się dobrze. Natomiast specjaliści 

z Piły nie chcą tego za bardzo zrozumieć. To jest radnego rola i musi ich do tego przekonać. Dodał, 

że wiele zdrowia kosztuje zdrowych ludzi jeśli się ich nieobiektywnie ocenia. Każda ocena musi 

być  obiektywnie  dokonana,  wysłuchana  przez  dwie  strony  i  nie  nagłaśniane  powinny  być 

indywidualne  przypadki,  bo  w najlepszym zakładzie  pracy  indywidualne  przypadki  się  znajdą. 

Bardzo istotne jest  to,  o czym mówił dyrektor – jeśli  tym sprawom tym mówionym nadaje się 

sensację w prasie po to, aby więcej tytułów sprzedać to wtedy też jest bardzo źle, gdyż nie mówi się 

o tych sprawach obiektywnie.  Radny może mówić o tym śmiało, bo jest na emeryturze, robi co 

chce, niczego się nie boi i może to powiedzieć, bo doświadcza to osobiście. Słyszał rozmowę na 

ostatniej  sesji  w Wyrzysku, a potem czytał  w prasie.  Poprosił  Panów redaktorów o obiektywną 

ocenę, jak jest źle to napisać, że jest źle, a obok tego było również dobrze. Pan Wełniak nie mówił 

tylko  o  tym,  że  jest  bardzo  źle  w  szpitalu,  ale  Pan  Ozimina  mówił  i  w  dniu  dzisiejszym  to 

potwierdził, że jest bardzo dobrze. O to poprosił bardzo serdecznie przedstawicieli prasy, żeby w 

ten sposób te sprawy traktować.

O godzinie 13.57 przewodniczący ogłosił przerwę w obradach. O godzinie 14.05 obrady zostały 

12



wznowione, przy stanie 15 radnych.

Ad. 9 Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2011 r.

W związku z tym, że projekt tej  uchwały był przedmiotem posiedzeń komisji,  Przewodniczący 

Rady poprosił o przedstawienie opinii przewodniczących prowadzących obrady.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  komisje  na  wspólnym  posiedzeniu  jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowały projekt tejże uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 28 listopada br. 

jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Gminy 

Wyrzysk na 2011 r.

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiotowym 

zakresie.

Głos  zabrała  Skarbnik,  Pani  Grażyna  Urbanek,  która  poinformowała,  że  od  posiedzeń  komisji 

wpłynęła  uchwała  Sejmiku  Województwa  Wielkopolskiego  o  przyznaniu  dla  Gminy  Wyrzysk 

kwoty 15.000 zł. Jest to pomoc finansowa w formie dotacji celowej na zagospodarowanie terenu 

przy centrum sportowo – rekreacyjnym w Osieku n.Not.,  jest to nagroda za udział w konkursie 

„Wielkopolska wsią Europejską”. Dodała, że z tego tytułu wzrastają o 15.000 zł dochody i wydatki.

Głos zabrał radny, Pan Stefan Rymer, który powiedział, że nie ma uwag do przedstawionych zmian 

w  projekcie  budżetu  natomiast  chciałby  wrócić  do  sprawy  poruszanej  na  komisji  dotyczącej 

zmniejszenia  wydatków majątkowych o kwotę 850.000 zł  na zadanie  „Wyrzysk – budowa hali 

sportowej”. Na wstępie podziękował Pani Burmistrz za przekazanie pisma – jest to odpowiedź na 

zadane  pytanie  na  komisji,  które  brzmiało:  „Kiedy  dowiedzieliśmy  się  o  braku  możliwości 

uzyskania  warunków  zabezpieczenia  wody  ppoż.  do  w/wym.  obiektu?”  Z  uwagi  na  to,  że  w 

uzasadnieniu  do  zmian  w  budżecie  w  stosunku  do  tej  kwoty  jest  podane,  że  w  związku  z 

powyższym z uwagi na brak możliwości uzyskania warunków zabezpieczenia wody ppoż. do tego 

obiektu jest to przyczyna, że nie było możliwości wykonania projektu budowlanego na budowę hali 

,a co za tym idzie uzyskania pozwolenia na budowę. Natomiast w piśmie datowanym 15 czerwiec 

2011 r. firma, która miała być wykonawcą projektu pisze: „Z uwagi na likwidację firmy z dniem 30 

czerwca 2011 r. prosimy o polubowne rozwiązanie umowy na wykonanie dokumentacji projektowej 

na budowę hali sportowej. Czytając z tego  ta firma grozi rozwiązaniem umowy na wykonanie 

dokumentacji.  Natomiast  na końcu - „Ponadto informujemy o braku możliwości zabezpieczenia 
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obiektu  hali  w wodę dla  celów pożarowych”.  Dla  radnego są to  dwie  różne  sprawy.  Nie  brak 

możliwości zabezpieczenia w wodę był przyczyną zaniechania prac projektowych. Radny ubolewa 

nad tym, że w miesiącu czerwcu była informacja o braku możliwości zabezpieczenia obiektu w 

wodę, to dlaczego dopiero opracowanie dokumentacji planuje się na 2012 rok?

Następnie głos zabrała Burmistrz – M. Bratkowska, która powiedziała, że może to sformułowanie 

nie jest szczegółowo podane i jest niezrozumiałe do końca, zmienimy w tym miejscu - powiedziała. 

Rzecz  jest  w  tym –  nie  w  tym,  że  firma  projektowa  ulega  rozwiązaniu  i  dlatego  nie  można 

projektować. Firma nam oznajmiła, że z końcem czerwca kończy swoją działalność, a le została 

opracowana koncepcja, zaakceptowana. Autorem tej koncepcji i rozpoczętych prac projektowych 

jest  pracownik  tej  firmy,  który  dalej  działa  jako  projektant.  Nie  było  możliwe  zakończenie 

projektowania i uzyskanie pozwoleń w tym roku skoro nie mamy warunków do zabezpieczenia tej 

wody. W czerwcu kiedy dowiedzieliśmy się, że nie ma takiego zabezpieczenia z istniejącej sieci 

środki na najbliższej sesji zostały zaplanowane w budżecie na podwyższenie kapitału dla naszej 

spółki w tym celu, aby ta przebudowa zaistniała. Jej jeszcze nie ma, a dobrze wiemy, że procedury 

się wydłużają w takim przypadku i dlatego zakończenie tego projektowania i uzyskanie pozwolenia 

będzie  w 2012 r.  i  wówczas  będzie  można rozpocząć dalej  proces  inwestycyjny polegający na 

wyłonieniu wykonawcy tej  hali i  wykonywaniu robót. Być może Pani Skarbnik tak zapisał,  jak 

zrozumiała  i  dlatego tak wyszło.  Podsumowując – problemem nie  jest  likwidacja  tamtej  firmy, 

problemem jest brak technicznych możliwości na ten czas, aby tę wodę zabezpieczyć i uzyskać 

pozwolenia  do uzgodnień  dokumentacji.  Natomiast  projektowanie  się  odbywa,  projektant  jest  i 

wykonuje tę dokumentację ten, który przygotowywał.

Jako kolejny głos zabrał radny, Pan Józef Jasik,  który zapytał,  czy zmiana w budżecie poprzez 

rezygnację z tej kwoty nie wymaga innej uchwały na zasadzie tylko i wyłącznie podjęcia uchwały 

zmiany budżetowej wystarcza do takiej decyzji?

Odpowiadając Pani  Burmistrz powiedziała,  że na kredyt  na tę  halę nie było odrębnej  uchwały. 

Natomiast  na  rok  2011  w  budżecie  i  WPF  są  stosowne  upoważnienia  Rady  do  zaciągania 

zobowiązań, w tym do zaciągania pożyczek i kredytów jeśli chodzi o upoważnienie w budżecie jest 

konkretnie zawarte i w tym momencie nie ma już odrębnych uchwał Rady wyrażających zgodę na 

zaciągnięcie kredytu. Dodała, że to zadanie zostało przesunięte w czasie dlatego kredytu na ten czas 

i na to zadanie nie ma. Tego typu umowy zawierane są w momencie kiedy są potrzebne płatności 

nie wcześniej.
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Następnie  głos  zabrał  radny,  Pan  Zbigniew  Piotrowski,  który  poruszał  na  posiedzeniu  komisji 

sprawę  dotyczącą  15.000  zł  z  PROW-u,  którą  miejscowość  Osiek  n.Not.  otrzymała.  Była 

propozycja Rady Sołeckiej,  aby część tych pieniędzy przeznaczyć na nagłośnienie na sali  OSP. 

Umotywowane  to  było  tym,  że  jak  odbywają  się  zebrania  wiejskie  i  nie  tylko  to  sprzęt  jest 

przywożony z  Domu Kultury,  zatrudnienie  pracownika  itd.  Dodał,  że  Pani  Burmistrz  obiecała 

wówczas, że jeżeli z tych środków coś zostanie to na ten sprzęt się przeznaczy. W związku z tym 

radny zwrócił się z prośbą, aby do tej sprawy podejść poważnie.

Ustosunkowując się do powyższego Pani Burmistrz powiedziała, że jeżeli będzie to możliwe to z 

tego coś jeszcze zaplanujemy. Niestety to zadanie było już u Marszałka podane tak jak zostało 

podane w uchwale i ono zostało tak przez Marszałka przyjęte, czyli na zagospodarowanie terenu. 

Jeśli chodzi o to nagłośnienie to możemy rozważać zakup z innej puli budżetu Gminy w ramach 

posiadanych środków.

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiotowym 

zakresie.

Dalszej dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XIII/121/11 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

2)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej 

Gminy Wyrzysk na lata 2011-2038

Również  ten  projekt  był  przedmiotem obrad  komisji,  w związku  z  tym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 28 listopada br. 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  komisje  na  wspólnym  posiedzeniu  jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiotowym 

zakresie.

Głos  zabrała  Skarbnik,  Pani  Grażyna  Urbanek,  która  poinformowała,  że  w  związku  z  tą 

autopoprawką  do  budżetu  Gminy również  została  stosowna zmiana  naniesiona  do  WPF.  Jeżeli 

chodzi o ogłóem dochody i ogółem wydatki  zmiana dotyczy zwiększenia o kwotę w wysokości 

15.000 zł.
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Wobec braku dyskusji Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XIII/122/11 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

3) Programu współpracy samorządu Gminy Wyrzysk z organizacjami pozarządowymi, 

kościelnymi  osobami  prawnymi  i  jednostkami  organizacyjnymi  oraz  stowarzyszeniami 

jednostek samorządu terytorialnego działającymi na obszarze Gminy Wyrzysk w sferze zadań 

publicznych na rok 2012.

Głos zabrał Przewodniczący Rady, który poinformował, że projekt tej uchwały był przedmiotem 

posiedzeń  komisji  i  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  i  Komisja  Rewizyjna na 

wspólnym posiedzeniu jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowały projekt  tejże  uchwały.  Natomiast 

dwie pozistałe  Komisje  –  Komisja  Finansów i  Rozwoju Gospodarczego i  Komisja  Rolnictwa i 

Ochrony Środowiska nie wyraziły opinii w przedmiotowym zakresie z uwagi na wyjaśnienie do 

czasu sesji uwag i spostrzeżeń zgłoszonych na posiedzeniu komisji.

Dodał ponadto, że radnym został przedłożony projekt uchwały wraz z uwzględnionymi uwagami i 

spostrzeżeniami. W związku z tym Przewodniczący zapytał,  czy ktoś z radnych chciałby zabrać 

głos?

Głos  zabrał  radny,  Pan  Stefan  Rymer,  który  powiedział,  że  między  innymi  był  autorem 

proponowanych  zmian.  W  związku  z  tym,  że  za  dużo  czasu  zajmowałoby  omawianie 

poszczególnych zmian, Przewodniczący wspólnych komisji zaproponował, aby przedstawić sens 

proponowanych  zmian,  natomiast  stronę  techniczną  miał  dopracować  Pan  Radca.  Ponadto 

powiedział,  że  na komisji  zostało  ustalone,  że  zmiany zostaną przedstawione kursywą,  żeby je 

zauważyć.  Stosowny nowy dokument wraz z wprowadzonymi zmianami został  przesłany drogą 

elektroniczną. Jako jeden z inicjatorów tych zmian przejrzał je i uznał, że idea o której mówiliśmy 

została w pełni przelana na dokument, który radni otrzymali.

Zabierając głos Pani Burmistrz poinformowała, że pracując jeszcze przy tym projekcie zwróciliśmy 

jeszcze na coś uwagę – przy projekcie budżetu ostatecznie został plan Programu na rok następny 

obniżony o 52.000 zł stąd kwota uległa zmniejszeniu. Informacje przekazane do projektu budżetu 

były na tą  pierwotną kwotę jednak my po analizie  wniosków o nowe pozwolenia  na sprzedaż 

alkoholu wyliczyliśmy, że na ten moment do projektu budżetu nie możemy włożyć tak wysokiej 

kwoty, ponieważ wiele z tych opłat wpłynie jeszcze na koniec grudnia, ponieważ ustawa mówi, że 

pierwsza opłata musi wpłynąć przed wydaniem decyzji. W ciągu roku i tak te środki, które wpłyną 

w ostatnich dniach grudnia będą musiały z  wolnych środków być przywrócone na zwiększenie 
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wydatków  na  realizację  Programu  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  i  wtedy  będzie 

można zwiększyć te środki. Jeśli środki zostaną zwiększone to w Programie i w budżecie.

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiotowym 

zakresie? 

W związku z brakiem dyskusji w przedmiotowym zakresie Przewodniczący zapytał,  kto jest za 

przyjęciem uchwały w sprawie Programu współpracy samorządu Gminy Wyrzysk z organizacjami 

pozarządowymi,kościelnymi  osobami  prawnymi  i  jednostkami  organizacyjnymi  oraz 

stowarzyszeniami jednostek samorządu terytorialnego działającymi na obszarze Gminy Wyrzysk w 

sferze zadań publicznych na rok 2012 wraz z wniesionymi zmianami.

Włączając się do dyskusji głos zajął Pan Ireneusz Subczyński – Radca Prawny, który oznajmił, że 

Pan Przewodniczący odczytał tytuł uchwały przed tymi zmianami. Po zmianach jest bez określenia 

„samorządu”, tylko „współpracy Gminy Wyrzysk”. Tak samo w treści tej uchwały i w załączniku 

zostały zmienione zapisy. W treści uchwały bez załącznika zmiana polega na tym, że w tytule jest 

bez „samorządu” tylko „współpracy Gminy Wyrzysk”. Tak samo pierwszy wiersz § 1. 

W związku z powyższym Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XIII/123/11 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

4) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2011 rok.

Również  ten  projekt  był  przedmiotem obrad  komisji,  w związku  z  tym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  komisje  na  wspólnym  posiedzeniu  jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 28 listopada br. 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiotowym 

zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.
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W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XIII/124/11 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

5) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na I 

półrocze 2012 roku,

Również  ten  projekt  był  przedmiotem obrad  komisji,  w związku  z  tym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 28 listopada br. 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  komisje  na  wspólnym  posiedzeniu  jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiotowym 

zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XIII/125/11 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

6)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  przystąpienia  Miasta  i  Gminy  Wyrzysk  do 

tworzonego Stowarzyszenia Lokalna Grupa Rybacka pod nazwą „7 RYB”.

W związku z tym, że projekt tej  uchwały był przedmiotem posiedzeń komisji,  Przewodniczący 

Rady poprosił o przedstawienie opinii przewodniczących prowadzących obrady.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  komisje  na  wspólnym  posiedzeniu  jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowały ten projekt.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 28 listopada br. 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiotowym 

zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XIII/126/11 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.
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7)  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na okres do 3 lat z dotychczasowym 

najemcą nieruchomości.

Również  ten  projekt  był  przedmiotem obrad  komisji,  w związku  z  tym Przewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 28 listopada br. 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  komisje  na  wspólnym  posiedzeniu  jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiotowym 

zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XIII/127/11 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

8)  wyznaczenia  Miejsko  –  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Wyrzysku  do 

realizacji zadań w zakresie pracy z rodziną.

W związku z tym, że projekt tej  uchwały był przedmiotem posiedzeń komisji,  Przewodniczący 

Rady poprosił o przedstawienie opinii przewodniczących prowadzących obrady.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  komisje  na  wspólnym  posiedzeniu  jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowały ten projekt.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że komisje na wspólnym posiedzeniu w dniu 28 listopada br. 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w przedmiotowym 

zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

Wobec powyższego Przewodniczący przystąpił do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XIII/128/11 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Opinie Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku dotyczące materiałów na XIII sesję stanowią załącznik 

nr 13 do protokołu.
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Ad. 10.     Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2010/2011, w tym o 

wynikach sprawdzianów i egzaminów w szkołach podstawowych i gimnazjach prowadzonych 

przez  Gminę  Wyrzysk  –  materiały  przedstawia  na  sesji  Przewodniczący  Komisji  Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa.

Głos  zabrał  radny,  Pan  Roman  Łuka  –  Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  i 

Bezpieczeństwa,  który poinformował,  że  mocy uchwał  Rady Miejskiej  w Wyrzysku na  terenie 

Gminy Wyrzysk została ustalona następująca sieć gmin: 2 Gimnazja w Wyrzysku i w Osieku n.Not. 

i 5 szkół podstawowych, tj. w Wyrzysku, w Osieku n.Not. , w Falmierowie, Kosztowie i w Gleśnie. 

Oprócz  tego  dwa  Przedszkola,  jedno  w  Wyrzysku,  drugie  w  Osieku  n.Not.  oraz  5  oddziałów 

przedszkolnych  przy  szkołach  podstawowych  w  Wyrzysku,  w  Osieku  n.Not.,  Falmierowie, 

Kosztowie i Gleśnie. Uzupełnieniem sieci szkół podstawowych jest Publiczna Szkoła Podstawowa 

z klasami I-III i oddział przedszkolny prowadzony przez Stowarzyszenie „Mała Szkoła” na rzecz 

Ekorozwoju  w  Rudzie.  Następnie  Przewodniczący  Komisji  przedstawił  zadania  oświatowe 

samorządu gminnego: 1) realizacja obowiązku szkolnego do ukończenia Gimnazjum nie dłużej niż 

do ukończenia  18 roku życia.  Kontrolowanie spełnienia  obowiązku szkolnego należy do zadań 

dyrektora szkoły w obwodzie, w którym mieszka dziecko. W ubiegłym roku szkolnym obowiązek 

taki realizowało 2.019 uczniów łącznie z oddziałami przedszkolnymi w szkołach i tak Gimnazjum 

Wyrzysk 435 uczniów, Gimnazjum Osiek – 188 uczniów, Szkoła Podstawowa w Wyrzysku – 419 

uczniów, Szkoła Podstawowa w Osieku n.Not. - 377 uczniów, Szkoła Podstawowa w Falmierowie – 

162, Szkoła Podstawowa w Kosztowie – 116, Glesno – 57, Przedszkole w Wyrzysku – 173 dzieci i 

Przedszkole w Osieku .Not. - 92 dzieci. Realizacja obowiązku nauki, tj. po ukończeniu Gimazjum 

do  ukończenia  18  roku  życia.  Kontrolę  w  tym  zakresie  realizuje  Gmina.  W  ubiegłym  roku 

szkolnym było  zameldowanych 659 osób,  w wieku od  16  do  18  lat,  z  czego  231 realizowały 

obowiązek  szkolny,  375  osób  kontynuowało  naukę  w  szkołach  ponadgimnazjalnych,  36  osób 

realizowało przygotowanie zawodowe u pracodawcy z jednoczesnym pobytem w OHP, 2 osoby 

spełniały obowiązek poprzez realizację programu w ośrodkach rewilidacyjno – wychowawczych, 

15 osób przebywało za granicą. Jeśli chodzi o pomoc materialną o charakterze socjalnym za rok 

szkolny 2010/2011 przedstawiało się następująco: stypendia – we wrześniu 2010 r. wpłynęło 346 

wiosków, wystawiono 320 decyzji  przyznających stypendia na  łączą  kwotę 108.064 zł,  decyzji 

odmownych wystawiono 26. W miesiącach od stycznia do czerwca 2011 wystawiono 299 decyzji 

na łączną kwotę 134.598,83 zł.  Zasiłki  szkolne – ogólnie  wpłynęło 5 wniosków. O przyznaniu 

zasiłku  pozytywnie rozpatrzono 3 wnioski  na łączną kwotę 1.365 zł.  Dwa wnioski  z  przyczyn 

formalnych  rozpatrzono  negatywnie.  Dofinansowanie  kosztów  kształcenia  pracowników 

młodocianych.  W  ubiegłym  roku  zrealizowano  37  wniosków  pracodawców  na  łączną  kwotę 
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219.149,42  zł  w  dwóch  formach  –  przyuczenia  do  wykonywania  określonej  pracy  oraz  nauki 

zawodu.  Jeśli  chodzi  o  dowozy –  ilość  uczniów dowożonych  –  526,  ilość  przewoźników –  3 

zewnętrznych  oraz  3  autobusy  będące  własnością  Gminy  Wyrzysk.  Koszt  dowozu  –  usługi 

przewozowe oraz zakup biletów – 483.155,02 zł, zakup paliwa do autobusów własnych – 78.898,64 

zł, wynagrodzenia kierowców i opiekunów wraz z pochodnymi – 176.098,85 zł, pozostałe koszty – 

30.679, 32 zł. Łącznie daje to kwotę 768.831,83 zł. W ubiegłym roku szkolnym nadano stopnie 

awansu  zawodowego  dla  nauczycieli  mianowanych.  Przeprowadzono  5  postępowań 

egzaminacyjnych  i  wszystkie  postępowania  zakończyły  się  pozytywnie.  W  ubiegłym  roku 

przeprowadzono 5 konkursów na dyrektorów szkół podstawowych w Falmierowie, w Osieku n.Not. 

i Gleśnie oraz w Przedszkolu w Wyrzysku i w Osieku n.Not. W przypadku szkoły podstawowej w 

Gleśnie  i  przedszkolu  w  Wyrzysku  nie  rozstrzygnięto  konkursu,  a  dwóm osobom powierzono 

pełnienie obowiązków na okres 1 roku. Warunki funkcjonowania szkół i przedszkoli. - na ilość 7 

szkół  i  2  przedszkola.  Razem  ilość  oddziałów  95,  średnia  liczebność  w  oddziałach  –  20,63, 

nauczycieli ogółem (etatów) – 160,52, w tym nauczyciele stażyści: 4,94, nauczyciele kontraktowi – 

37,72,  mianowani  –  35,91,  dyplomowani  –  84,95,  pracownicy  administracyjno  –  obsługowi  – 

57,59.  W  Samorządowej  Administracji  Placówek  Oświatowych  zatrudnionych  jest  7  osób,  w 

dowozach  3  kierowców  oraz  opiekunowie  w  łącznym wymiarze  4,2  etatu.  W poszczególnych 

szkołach  realizowane  były  następujące  dodatkowe  zajęcia,  tzw.  płatne  z  budżetu  Gminy 

przyznawane według zasady ilość godzin dodatkowych równa jest ½ liczby oddziałów. Wyglądało 

to  następująco:  Gimnazjum  Wyrzysk  –  10  godzin  i  to  prawie  wszędzie  godziny  te  zostały 

spożytkowane  na  dodatkowe zajęcia,  np.  języki  obce,  zajęcia  wyrównawcze,  prowadzenie  kół, 

Gimnazjum Osiek n.Not. - 4 godziny, SP Wyrzysk – 10 godzin, SP Osiek n.Not. - 8 godzin, SP 

Falmierowo – 3 godziny, SP Kosztowo – 3 godziny. Pozostałe zajęcia i koła zainteresowań, tzw. 

karciane do dyspozycji dyrektora – nauczyciele realizowali wszelkiego rodzaju zajęcia z uczniami z 

różnych przedmiotów. Również odbywały się zajęcia w kołach zainteresowań, zajęcia opiekuńcze, 

rewilidacyjno  - wychowawcze, logopedyczne, terapia pedagogiczna. Takie zajęcia w Gimnazjum w 

Wyrzysku prowadziło 39 nauczycieli, w Gimazjum w Osieku n.Not. - 16. W SP było prowadzone 

19 rodzajów zajęć na łączną liczbę godzin – 45,  SP Osiek n.Not.  -  23 nauczycieli  prowadziło 

poszczególne zajęcia,  odbywały się  również zajęcia  pozalekcyjne i  ponadobowiązkowe.  W tym 

przypadku  w  różnych  grupach  klasowych  zajęcia  prowadziło  8  nauczycieli.  SP  Falmierowo 

realizowano 8 rodzajów zajęć, w SP Kosztowo – 4, w SP Glesno – 5. Było również prowadzone 

nauczanie indywidualne, było one prowadzone w 5 szkołach – w Gimnazjum w Wyrzysku – 6 

uczniów, w SP Wyrzysk 3, SP Osiek n.Not. - 2, SP Falmierowo – 2, SP Glesno – 1 uczeń. Razem 14 

uczniów. Zajęcia rewilidacyne prowadziła SP w Osieku n.Not. dla 5 uczniów. Ogółem na remonty i 
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naprawy w ubiegłym roku przeznaczono 156.151,13 zł, na inwestycje – 46.863,04 zł, na zakupy 

inwestycyjne  -  5.983,96 zł,  na zakup pomocy dydaktycznych – 14.048,12 zł.  Ogółem na te 4 

zadania wydatkowano – 223.045,75 zł. W celu wsparcia szkół we wdrażaniu reformy programowej 

w miesiącu maju 2011 r.  Gmina Wyrzysk podpisała umowę z Wojewódzkim Urzędem Pracy na 

dofinansowanie  w  ramach  projektu  strukturalnego  indywidualizacja  procesu  nauczania  i 

wychowania uczniów dzieci klas I, II, III tytuł projektu - „Troska o wszystkie dzieci jest naszą 

misją”. Wyodrębniono 6 zadań realizowanych przez wszystkie szkoły podstawowe. Łączna kwota 

dofinansowania  wyniesie  237.851,05  zł.  Zajęcia  dodatkowe  w  ramach  tego  projektu  będą 

realizowane w Szkołach Podstawowych w Falmierowie, Gleśnie i w Kosztowie do końca stycznia 

2012 roku, w Osieku n.Not. do czerwca 2012 r. , w Wyrzysku do czerwca 2013 r. W projekcie 

wezmą udział  nauczyciele,  którzy złożyli  swoje oferty w przetargu ogłoszonym przez SAPO w 

Wyrzysku. Stan wyposażenia w urządzenia specjalistyczne, stan zbiorów bibliotecznych. Ogółem w 

9 placówkach posiadamy 183 komputery, w tym dla uczniów 109, projektory multimedialne – 16, 

rzutniki – 24, kamery video – 2, odtwarzacze DVD i VHS – 41, kserokopiarki – 14. Jeśli chodzi o 

zbiory w bibliotekach liczą one 49.655 woluminium. Posiadamy również 31 telewizorów, 3 tablice 

mulimedialne,  3  magnetowidy,  mikroskop  z  wyjściem  na  kamerę  –  1  i  2  mikrofony 

bezprzewodowe.  W roku  szkolnym  2010/2011  z  Funduszu  Zdrowotnego  przyznano  zapomogi 

zdrowotne dla nauczycieli we wszystkich szkołach i przedszkolach na łączną kwotę 10.821,10 zł. 

Jeśli  chodzi  o  dokształcenie  nauczycieli  zamknęło  się  to  w  kwocie  34.922,65  zł,  środki  te 

przeznaczane są na dofinansowanie studiów, kursów i szkoleń doskonalących. W ubiegłym roku 

dzieci  również  otrzymały  wyprawki  szkolne,  zgodnie  z  rozporządzeniem  Rady  Ministrów  w 

sprawie udzielania pomocy finansowej dzieciom i uczniom na zakup podręczników. Uprawnieni do 

pomocy byli  uczniowie klas I,  II,  III szkół podstawowych do kwoty 170 zł i  uczniowie klas II 

Gimnazjum  do  kwoty  310  zł.  Wartość  ogólna  pomocy  finansowej  wyniosła  18.579,40  zł. 

Skorzystało z tego 98 dzieci i młodzieży. Udział uczniów w konkursach przedmiotowych i innych – 

osiągnięcia  w  konkursach  przedmiotowych  organizowanych  przez  Wielkopolskiego  Kuratora 

Oświaty, w 16 organizowanych konkursach wzięło udział łącznie 23 uczniów oraz 1 koło języka 

angielskiego  z  Osieka  n.Not.,  w  tym  Gimnazjum  Wyrzysk  wzięło  udział  w  7  konkursach, 

Gimnazjum Osiek n.Not. w 3 konkursach, SP w Wyrzysku w 1 konkursie, SP Osiek n.Not. - w 4 

konkursach,  SP Falmierowo –  w 1  konkursie.  W tej  dziedzinie  było  4  laureatów:  Gimnazjum 

Wyrzysk Agata Pasternak z języka polskiego, Gimnazjum Osiek n.Not. - Magdalena Słabońska, 

Michalina Borzych – język polski, SP Wyrzysk Aneta Witkowska – konkurs humanistyczny. Oprócz 

tego  Paula  Rózga  ze  SP  Osieka  n.Not.  zajęła  I  miejsce  w  Mistrzostwach  Polski  w  Biegach 

Przełajowych.
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W  dalszej  części  swojego  wystąpienia  Przewodniczący  przedstawił  wyniki  sprawdzianów  w 

szkołach podstawowch i egzaminów w gimnazjach. W roku ubiegłym SP Wyrzysk osiągnęła wynik 

na poziomie 22,74, SP Osiek n.Not. - 21,42, Falmierowo – 19,43, Kosztowo – 24,85. W Gminie 

średni wynik wyniósł 21,99, w powiecie 23,94, województwo – 24,69, okręg – 24,65 i w kraju – 

25,27. Analizując wyniki sprawdzianów należy zwrócić uwagę, że na ich kształt mają wpływ nie 

tylko  czynnki  związane  z  organizacją  procesu  dydaktycznego  i  wsparciem  udzielanym  przez 

nauczyciela  w ramach  godzin  dydaktyczno  –  wyrównawczych,  pracy z  uczniem zdolnym,  czy 

realizacji  godzin  wynikających  z  art.  42  Karty  Nauczyciela,  a  także  opinie  o  dostosowaniu 

wymagań  do  indywidualnych  potrzeb  dziecka  w  toku  lekcyjnym,  które  nie  są  uwzględniane 

podczas  sprawdzianu,  a  mają  znaczny  wpływ  na  koncentrację  i  sytuację  edukacyjną  ucznia. 

Uczniowie ci piszą ten sam tekst, co uczniowie bez dysfunkcji. Innym aspektem przekładającym się 

na wynik sprawdzianu jest również brak konkurencyjności wyboru gimnazjum. Wielu uczniów nie 

zabiega  o  wysoki  wynik  sprawdzianu  wiedząc,  że  do  Gimnazjum  i  tak  zostaną  przyjęci. 

Nauczyciele  starają  się  włączać  w  działania  szkoły  rodziców,  niestety  nie  zawsze  są  oni 

zainteresowani podniesieniem wyników sprawdzianu, a ich działania najczęściej odnoszą się tylko 

do sytuacji oceny z przedmiotu i przejścia dziecka do następnej klasy. Następnie Przewodniczący 

przedstawił wyniki egzaminów w Gimnazjum. Są one podzielone na trzy części: humanistyczna, 

matematyczno – przyrodnicza i część językowa. Gimnazjum Wyrzysk – średni wynik punktowy na 

poziomie  23,54,  Gimazjum  Osiek  n.Not.  -  23,14.  W  Gminie  23,38,  w  powiecie  22,62,  w 

województwie  23,69,  w  okręgu  23,76,  w  kraju  -25,31.  Jeśli  chodzi  o  część  matematyczną  – 

przyrodniczą – Gimnazjum Wyrzysk 22,21,  Gimnazjum Osiek – 22,19, Gmina – 22,20,  Powiat 

-22,21,  Województwo  –  23,38,  Okręg  –  23,01,  Kraj  –  23,63.  W części  językowej  (niemiecki) 

Gimnazjum Wyrzysk – 29,31, Gimnazjum Osiek n.Not. ( język angielski) – 25,95, w Powiecie – 

26,79 (język niemiecki), w Województwie – 27,52, w Okręgu – 27,46, w Kraju – 27,63. Jeśli chodzi 

o język angielski to w powiecie średnia wyniosła 26,85, w województwie 28,08, w okręgu 28,12, w 

kraju  28,22.  Uczniowie  Gimnazjum  w  Wyrzysku  uzyskują  podane  wyniki  bez  udziału  w 

programach pomocowych tylko pracą własnych uczniów i nauczycieli. Należy zwrócić uwagę na 

wynik z języka niemieckiego, który znacząco przewyższa nawet średnią krajową. W związku z tym, 

że wyniki egzaminu Gimazjum w Osieku n.Not. kształtują się na podobnym poziomie od kilku lat 

szkoła podjęła się realizacji projektu unijnego, który ma na celu podwyższenie wyników egzaminu 

gimnazjalnego.

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w powyższym 

zakresie?
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Głos zabrał radny, Pan Józef Jasik, który zapytał, czy komisji pokusiła się o wyliczenie kosztów 

jednostkowych na ucznia w poszczególnych szkołach?

Ustosunkowując się do powyższego radny, Pan Roman Łuka powiedział, że na chwilę obecną nie 

poda takiej informacji. Jednak taka informacja zostanie przekazana na ręce kolegi radnego Pana J. 

Jasika – powiedział Przewodniczący Komisji.

Następnie głos zabrał radny, Pan Lech Ozimina, który podziękował radnemu Panu R. Łuce i osobie, 

która  w  imieniu  Pani  Burmistrz  przygotowywała  tę  informację,  ponieważ  jest  ona  obszerna, 

szczegółowa, merytorycznie ciekawa. Jednak radnego martwi problem, o którym mówi już od kilku 

lat i żeby Nasz Wyrzysk miał trochę do pisania to jako wszendobylski radny powiedział, że chodzi 

do takiej małej szkoły, którą ukończył w 65 roku. Wówczas kończyło szkołę 17 uczniów, później 12 

z  nas  ukończyło studia.  Radny powiedział,  że  chodził  do Szkoły Podstawowej w Falmierowie, 

chodził  w  Dobrzyniewie  do  klas  łączonych  I,  II,  III,  IV.  W  związku  z  tym,  że  radny  jest 

absolwentem tej szkoły jest mu wstyd i dyrektor tej szkoły obiecał radnemu, że sytuacja się zmieni i 

wyniki będą lepsze. Dodał, że niedawno rozmawiał z absolwentami tej szkoły, którzy w tym roku 

zostali już weterynarzami. Porównując Szkołę Podstawową w Kosztowie, ze Szkołą Podstawową w 

Falmierowie i na podstawie tej informacji – dlaczego można w Kosztowie, a dlaczego nie można w 

Falmierowie?

Kończąc powiedział, że chciałby chociaż za rok usłyszeć, że Falmierowo dogoniło Kosztowo.

Jako kolejny głos zabrał radny, Pan Leonard Borowczyk, który powiedział, że już wcześniej o taką 

informację  radny  pytał  Panią  dyrektor  SAPO,  która  powiedziała,  że  jeśli  będzie  na  sesji  to 

informację  przedstawi.  W  dniu  dzisiejszym  Pani  dyrektor  jest  nieobecna  na  sesji,  ale  myślę 

powiedział  radny,  że  taka  informacja  do  nas  a  pewno dotrze.  Wyniki  jakie  są  to  każdy widzi 

powiedział radny. Natomiast możliwości poprawienia wyników, to już jest sprawa nie jednego roku, 

tego się nie da zrobić, ponieważ wyniki nauczania ulegają pewnym wachnięciom na zasadzie tzw. 

odbycia i nawet jeżeli dzisiaj podejmie się wiele działań związanych z poprawą tych wyników to 

rzeczywista poprawa w sensie zmiany statystycznej w egzaminach pojawi się za rok, dwa lub trzy. 

Podobnie jest ze spadkiem wyników szkole, ponieważ on nie następuje gwałtownie tylko następuje 

po pewnym czasie, przychodzi kolejny nowy rocznik, nowi nauczyciele i wtedy może ten wynik 

albo rosnąć albo spadać. Radny myśli, że należałoby poczekać na poprawę tej sytuacji. Nie można 

oczekiwać diametralnych zmian w ciągu jednego roku szkolnego. Poza tym radny pogratulował 

nauczycielom,  Pani  dyrektor,  Pani  burmistrz  i  wszystkim  tym,  którzy  związani  są  z 

funkcjonowaniem oświaty w Kosztowie za wyniki. Mają bardzo dobre wyniki. Radny oznajmił, że 

można wysnuć wniosek, że szkoła w Kosztowie  jako jednostka organizacyjna funkcjonuje dobrze 

24



albo lepiej jak dobrze.

Następnie głos zabrała M. Bratkowska – Burmistrz, która oznajmiła, że nie ma żadnego problemu, 

aby wyliczyć koszt jednostkowy na ucznia. Dodała, że Pani Burmistrz od pewnego czasu prowadzi 

taką  statystykę  i  tylko  dobijemy  dane,  które  radni  sobie  życzą.  Ponadto  Pani  Burmistrz 

poinformowała,  że  rozliczamy  na  szkoły  według  ucznia  subwencje  i  to,  co  do  danej  szkoły 

dopłacamy. Na przykład na następne komisje taki materiał zostanie przekazany radnym.

Informacja w przedmiotowym zakresie stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

Ad.  11.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  złożonych  w  okresie  międzysesyjnym 

interpelacjach oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna interpelacja.

Ad. 12  Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Radny, Pan Waldemar Tryba – zwrócił się w imieniu mieszkańca z ul. Bohaterów 1 z prośbą o 

przycięcie  drzew,  ponieważ  okna  wchodzą  na  okna.  Ponadto  zapytał,  co  dzieje  się  z  budową 

kanalizacji w Osieku n.Not., chodzi konkretnie o ziemię przylegającą do posesji przy ul. Głównej 

10. Dodał, że w dniu dzisiejszym było tam małe zamieszanie i obecna była Policja. W związku z 

tym radny z ciekawości chciałby się dowiedzieć, co się tam dzieje?

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że jeśli chodzi o przycięcie drzew to jest to sprawa do 

załatwienia od ręki. Natomiast jeśli chodzi o kanalizację w Osieku n.Not. - racja jest po naszej 

stronie, ale Pani z posesji przy ul. Głównej 10 upiera się, że część tej drogi wojewódzkiej jest jej 

własnością  i  ona nie  pozwoli  na inwestycję.  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  jest  to  nieprawdą, 

ponieważ dokumentacyjnie jesteśmy w stanie udowodnić, gdyż posiadamy stosowne pozwolenia na 

budowę, zgody. Nieruchomość, której w sumie właścicielem nie jest ta Pani tylko jej syn kończy się 

po obrysie budynku i każdy centymetr dalej to jest pas drogi wojewódzkiej, na który są stosowne 

zgody i pozwolenia. Ponadto Pani Burmistrz powiedziała,  że od lat  toczy się spór pomiędzy tą 

Panią, a Urzędem. Odpowiedzi pani otrzymuje, po czym za pół roku lub za rok od nowa porusza ten 

sam problem. Udowadniamy pismami, mapami i wszelkimi innymi dokumentami i za rok i kolejny 

rok  temat  odżywa.  Kończąc  Pani  Burmistrz  zapewniła,  że  nie  ma  z  naszej  strony  żadnego 

naruszenia.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński   poruszył sprawę odnośnie placu zabaw w Gleszczonku. Radny 

zapytał na jakim etapie są te prace i kiedy zostanie zakończone?
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Odpowiadając Pani Burmistrz poinformowała, że będzie ukończony najszybciej jak tylko będzie 

można.  Dodała,  że  dość długo czekaliśmy na zgodę właściciela  gruntu i  w końcu w ubiegłym 

tygodniu ją uzyskaliśmy. Sprawa w najbliższych dniach zostanie załatwiona do końca.

Radny,  Pan Lech Ozimina – poinformował,  że  przyszli  do radnego mieszkańcy z  osiedla  od 

kolegi Pana Borowczyka z ulicy równoległej do Glesna, najstarsze budynki, w których mieszka Pan 

Bednarek. Mieszkańcy Ci pytali radnego, czy coś dzieje się jeśli chodzi o plan zagospodarowania 

przestrzennego,  ponieważ mają  zamiar  podnosić  dachy,  by móc zagospodarować górną  część  i 

zlikwidować eternit. Mieszkańcy poinformowali radnego, że w tej sprawie byli w Urzędzie i wiele 

osób im obiecało jednak do dnia dzisiejszego nic nie zostało załatwione.

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że wniosek tych Państwa został dawno temu przyjęty i 

jest  zaakceptowany jeśli  chodzi  o wnioski  do zmiany planu.  Ci  Państwo doskonale  wiedzą,  że 

wniosek ten został zarejestrowany, przyjęty i będzie rozpatrywany w ramach zmiany planu.

Radny, Pan Józef Jasik zapytał o termin odbioru hali sportowej przy Gimnazjum w Osieku n.Not. 

Termin ten został już przekroczony powiedział radny. W związku z tym radny zapytał, czy poza 

problemem dostawy gazu wystąpiły inne problemy, które spowodowały przesuwanie tego terminu i 

czy został już ustalony ostateczny termin odbioru tej hali?

Odpowiadając  Burmistrz  –  M.  Bratkowska  powiedziała,  że  jeśli  chodzi  o  halę  to  tak,  jak  już 

wcześniej wspominała musieliśmy zmienić tymczasowo system ogrzewania. Mamy już pozwolenie 

na zmiany jakie są konieczne w wewnętrznej instalacji gazowej. Dodała, że dziś bądź jutro będzie 

odebrane pozwolenie na tę część zewnętrzną, czyli na wybudowanie zbiornika i w tym momencie 

kończymy jeśli chodzi o roboty i zgłaszamy odbiory i czekamy na nadzór. W grudniu na pewno 

oddamy – powiedziała Burmistrz.

Radny,  Pan  Zbigniew  Piotrowski    powiedział,  że  od  1  stycznia  2012  r.  wchodzi  w  życie 

nowelizacja ustawy o porządku i czystości w gminach. W związku z tym radny zapytał, czy nasza 

gmina już podjęła jakieś kroki, czy za wcześnie o tym mówić.

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że do połowy 2013 r. musi być ten system całkowicie 

poukładany i musi ruszyć. W 2012 roku trzeba będzie podjąć około 14 uchwał, a to wszystko trzeba 

opracować.  Pani  Burmistrz  dodała  ponadto,  że  zaczynają  się  dopiero  spotkania,  konferencje. 

Skupiamy  się  wokół  miasta  Piły,  które  to  miasto  jest  zobligowane  do  zbudowania  Zakładu 

Utylizacji Odpadów, tzw. ZUO. Miasto Piła jako lider jest wyznaczone do koordynowania całego 

tego zjawiska. Gminy są zobowiązane wcześniejszym porozumieniem, które było spisane między 

pozostałymi gminami i miastem Piła do odprowadzania strumienia odpadów do ZUO Piła. Z tymże 

według tych nowych przepisów do tego zakładu będą musiały trafiać te śmieci,  które nie będą 

ostatecznie posegregowane, te pozostałe odpady. Natomiast te, które będzie można odzyskiwać i 
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nimi gospodarować inaczej będą mogły być odstawiane do innych instalacji. Wszystko to dopiero 

wyniknie  z  uchwał.  Tak  na  dobrą  sprawę  ruszyć  będzie  można  z  tymi  sprawami  jak  będzie 

Wojewódzki  Plan  Gospodarki  Odpadami  –  powiedziała  Burmistrz.  Ustawowo  jest  określony 

czerwiec 2012 r. na powstanie tego planu. Jednak już wiadomo, że on w tym czasie na pewno nie 

powstanie,  dlatego,  że  w  dokumentacji  przetargowej  na  wytworzenie  tego  planu  termin  został 

wskazany na listopad 2012 r. Problem jest taki, że Gminy muszą się uporać z utworzeniem całego 

tego systemu do połowy 2013 r. , bo będą kary. Natomiast jeśli Województwo przekroczy termin 

końca czerwca 2012 r.  jeśli  chodzi  o Plan Gospodarki  Odpadami to  żadnych konsekwencji  nie 

będzie.  Pani  Burmistrz  dodała,  że  ruszamy  z  cyklem  szkoleń,  które  są  zorganizowane  przez 

WOKiSS i rozpoczynają się od 2 grudnia br., a skończą się w październiku 2012 r. W szkoleniach 

weźmie udział Burmistrz, Pani Sekretarz, pracownik merytoryczny, informatyk i służby księgowe, 

ponieważ jest to duża rzecz do zorganizowania.

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski – odniósł się do pomieszczenia stomatologicznego w Osieku 

n.Not. Została dobudowana część Ośrodka Zdrowia, zresztą pięknie zrobiona, ale gabinet stoi pusty. 

Jeśli Pani stomatolog nie chce tam przyjmować to może ten gabinet przeznaczyć będzie można na 

inny cel.

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że Pani stomatolog, która w tej chwili świadczy usługi 

w Osieku n.Not.  nowym gabinetem nie  jest  zainteresowana i  przenosić  się nie  chce.  Burmistrz 

dodała, że ten nowy gabinet jest przygotowany w ten sposób, że wszelkie instalacje potrzebne do 

podłączenia  specjalistycznego  sprzętu  typowego  dla  gabinetu  stomatologicznego  są,  tylko 

wystarczy się włączyć. Jeśli nie będzie potrzeby funkcjonowania dwóch gabinetów to może być ten 

gabinet wynajmowany na inne specjalistyczne usługi jeśli jakiś lekarz się zgłosi mając kontrakt 

bądź praktykę prywatną nie finansowaną z Narodowego Funduszu Zdrowia.

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski   oznajmił, że są sygnały od mieszkańców, że można byłoby 

wykorzystać  to  pomieszczenie  i  otworzyć  jakąś  poradnię  dla  kobiet,  gabinet  reahabilitacyjny. 

Zasugerował,  aby wspólnie porozmawiać z  Panem Przewodniczącym Rady,  Komisją Socjalną i 

wystosować pismo do Narodowego Funduszu Zdrowia do Piły bądź do Poznania, aby przyznali te 

punkty dla Osieka n.Not.

Ustosunkowując się do powyższego, Burmistrz – M. Bratkowska powiedziała, że takie rozmowy 

mogą być prowadzone. Natomiast Pani Burmistrz powiedziała, że rozważała taką możliwość, aby 

ogłosić w prasie, że dysponujemy wolnym nowym gabinetem i jeżeli zgłosiłby się jakiś specjalista 

np. usługi w zakresie poradni dla kobiet, czy innej specjalistycznej to jak najbardziej. Po czym Pani 

Burmistrz oznajmiła, że myśmy dopiero to niedawno oddali i jest tam jeszcze drobna usterka jeśli 

chodzi o przełożenie drzwi w drugą stronę. Mamy pozwolenie warunkowe - powiedziała Burmistrz, 

27



że  drzwi  zostaną  przełożone  w  drugą  stronę  ze  względu  na  obsługę  osób  niepełnosprawnych. 

Jednak  nie  ma  żadnego  problemu,  aby  to  pomieszczenie  wydzierżawić  na  inne  usługi 

specjalistyczne niż stomatologia. Dodała, że problem z kontraktami niestety jest jeśli chodzi o takie 

środowiska jak u nas i lekarze nie bardzo chcą przychodzić w teren. Większy problem jest z tymi 

wolnymi jednostkami na kontrakty.

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski  - zwrócił się z prośbą o zamknięcie w okresie zimowym placu 

zabaw na stadionie w Osieku n.Not. Radny dodał, że w tej chwili dzieci nie chodzą na plac zabaw, a 

wieczorami zbiera się tam młodzież i dewastuje urządzenia.

Odpowiadając  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  do  Niej  żaden  taki  sygnał  nie  dotarł,  żeby 

mieszkańcy  chcieli,  aby  plac  zabaw  był  zamknięty.  Jeśli  jest  taka  wola  mieszkańców  to  Pani 

Burmistrz przekaże sprawę do OSiR-u, ponieważ oni tym zarządzają.

Radny, Pan Roman Łuka  - powiedział,  że został zobligowany przez mieszkańców z radnego 

okręgu, a w szczególności mieszkańców ulicy Pod Czubatką do złożenia kolejnej interpelacji w tej 

samej niestety sprawie – utwardzenia ulicy Pod Czubatką. Mieszkańcy uważają, że po raz kolejny 

zostali  oszukani  i  żądają  określenia  terminu  rozpoczęcia  i  zakończenia  inwestycji,  która  była 

zaplanowana na bieżący rok. Pytają również, co w tej chwili czyni Urząd w sprawie naprawy mostu 

nad rzeką Łobzonką oraz kiedy nastąpi włączenie jego do eksploatacji. Jednocześnie proszą panią 

Burmistrz  o  spotkanie  w  tak  ważnej  dla  Nich  kwestii.  Poza  tym  radny  poprosił  o  udzielenie 

odpowiedzi na piśmie.

Radny, Pan Piotr Kuna  odniósł się do lamp w Masłowie-Gaju, które od trzech lat są gotowe do 

podłączenia. Radny nie ma już argumentu, aby ludziom wytłumaczyć dlaczego tam trzy, a tu dwie 

lampy się nie palą i nie mają tego punktu odniesienia, bo to i tak całe osiedla nie będą oświetlone. 

W związku z tym zasugerował przekazać do ENEA, bo innego wyjścia nie ma. Po czym apelował 

do radnych, aby ten problem jakoś rozstrzygnąć.

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że w tej kwestii ustosunkuje się na piśmie, ponieważ 

wielokrotnie już tłumaczyła i odpowiedź jest ta sama. Jak Pani Burmistrz ma nowo wybudowany 

majątek  przekazać  w darowiźnie  Spółce  ENEA Operator.  Dodała,  że  rozmawialiśmy ostatnio  i 

doszli do porozumienia, że zmienią umowy, w których zostały ustalone warunki i pójdziemy na 

dzierżawę słupów, aby nasze lampy mogły być dalej nasze i żeby włączyli. Wcześniej nie chcieli 

nam włączyć  jak nie  przekażemy im na własność nowo wybudowanych lamp,  przecież jest  to 

pomoc publiczna niedozwolona,  a do nich to nie docierało. Spółka twierdziła, że wybudowanie 

lamp na ich słupach jest dla Gminy tańsze niż wybudowanie na własnych słupach, w związku z tym 

nie jest to dla nich pomoc publiczna tylko ukłon w stronę Gminy. Darowanie majątku jest pomocą 

publiczną  –  jest  niedozwolone  –  powiedziała  Burmistrz.  Dodała,  że  był  u  Pani  Burmistrz  Pan 
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Krzyścin na rozmowie odnośnie nowych warunków na świadczenie usług konserwacji okresowej 

napraw  całorocznych  i  dalej  ten  temat  był  omawiany,  ponieważ  cały  czas  Pani  Burmistrz 

przypomina się, aby włączyli nam te odcinki. Zostały podjęte rozmowy odnośnie dzierżawy i w tej 

chwili  negocjujemy stawkę dzierżawy,  bo zgoda na  to,  że  pójdą dzierżawę słupów żeby nasze 

lampy się zaświeciły na ich słupach już jest, tylko jeszcze kwestia cena tej dzierżawy.

Czyli jakaś szansa jest zapytał radny Pan Piotr Kuna

Oczywiście, że tak odpowiedziała Pani Burmistrz.

Radny,  Pan Leonard Borowczyk  zwrócił  się  z  zapytaniem o los  zadania,  które  nazywa się: 

„Opracowanie dokumentacji na odnowienie osiedla Kwiatowego.”

Odpowiadając Pani Burmistrz poinformowała, że jest w trakcie wykonywania.

Radny, Pan Piotr Kuna – poinformował, że w Rudzie na zjeździe z góry około godziny 15 paliły 

się już wszystkie lampy. Radny powiedział, że wie o tym, że Generalna Dyrekcja Dróg za to nie 

płaci i może włączą nam to już o godzinie 11 jak my za to płacimy.

Ustosunkowując się do powyższego Pani Burmistrz powiedziała, że nie jest to nasz majątek i Pani 

Burmistrz nie jest w stanie powiedzieć, czy są to załączniki zmierzchowe, czy inne i musi do tego 

dojść. Dodała ponadto, że jadąc w dniu dzisiejszym do pracy też widziała palące się światła na 

obwodnicy o godzinie 7.35, a gdzie indziej na naszych liniach lampy się nie paliły, a tam się paliły. 

Być  może  dzisiaj  jest  jakiś  problem  z  załącznikami,  które  można  określić  jako  awarię.  Pani 

Burmistrz powiedziała, że to sprawdzi i odpowie.

Radna, Pani Teresa Pinkowska – podziękowała Pani Burmistrz za oświetlenie przy przejściu obok 

boiska  wielofunkcyjnego  w  Osieku  n.Not.  Ponadto  zwróciła  uwagę  na  problem  dotyczący 

zabezpieczenia  porządku  w  godzinach  wieczornych  i  nocnych  w  Osieku  n.Not.  Oznajmiła,  że 

półtora  tygodnia  temu,  4  dni  temu  było  „pobojowisko”  skrzynki  pocztowe  były  wykręcone, 

skrzynie elektryczne przewrócone.  W związku z tym radna poinformowała,  że  najczęściej  przy 

dworcu PKP są skupiska młodzieży, przy ul. Wyrzyskiej. Jest to problem pod rozwiązanie, Policja 

jeździ patroluje, ale podczas nieobecności patrolu robi się ponownie to samo.

Radny, Pan Lech Ozimina  - poruszył 4 sprawy:

1) ulica Grunwaldzka jest ulicą jednokierunkową, ale są kierowcy, którzy jeżdżą pod prąd. W 

związku z tym radny apelował, aby Straż Miejska przeszła się tą ulicą,

2) mamy w mieście  wyznaczone  miejsca  postojowe  dla  inwalidów,  ale  trudno  jest  z  nich 

skorzystać, ponieważ są one zajmowane przez osoby trzecie, a prawo o ruchu drogowym 

określa co za co i jak to wygląda,

3) zapytał czy droga nr 10 została już przekazana na rzecz Gminy? Radny w dniu dzisiejszym 

jechał o godzinie 4.30 do Bydgoszczy i zjazd z góry w kierunku Rudy był trudny, ponieważ 
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było ślisko,

4) apelował, aby odmalować przystanek na Krzyżówce.

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że jeśli chodzi o dwie pierwsze interpelacje to sprawa 

trafi do Straży Miejskiej. Stara droga nr 10 z mocy ustawy jest już dawno nasza. Jeśli chodzi o 

sprawy własnościowe  to  one  nadal  się  toczą.  Są  jeszcze  problemy z  decyzjami  jeśli  chodzi  o 

decyzje Wojewody.  Natomiast jeśli chodzi o przekazanie majątku to jest to jeszcze daleka droga. 

Czy było dzisiaj ślisko w tym miejscu tego nie wiem – powiedziała Pani Burmistrz. W kwestii 

dotyczącej przystanku na Krzyżówce – możemy go pomalować – powiedziała Burmistrz jednak za 

tydzień będzie tak samo wyglądał.  Przystanek przy ul.  Dworcowej  w Osieku n.Not.  jest  ciągle 

„pobazgrany”.

Ad. 13  Wystąpienia sołtysów i przewodniczącego Zarządu Osiedla.

Głos  zabrała  sołtys,  Pani  Teresa  Gryczka,  która  powiedziała,  że  nie  było  interwencji 

społeczeństwa, bo Pani sołtys również jej nie słyszała. Kilkakrotnie jednak była w ostatnim czasie 

w tym terenie i dzieci tam nie ma, ponieważ krótki jest teraz dzień. Dodała, że do tej pory kiedy 

Klub sportowy zajmował się placem zabaw to był przez okres zimy zamykany. Ze względu na 

bezpieczeństwo i  uniknięcie dewastacji Pani sołtys byłaby również za zamknięciem placu zabaw.

Sołtys wsi Bąkowo, Pani Krystyna Gwizdowska  -   poinformowała, że w miesiącu sierpniu na 

sesji zgłaszała potrzebę naprawy zarwanego przepustu w Komorowie i do dnia dzisiejszego nikt 

tam nie był. To jest koło Pana Jastra – Komorowo 3.

Sołtys wsi Młotkówko, Pan Jan Kość  zgłosił potrzebę zakupu koszy do segregacji odpadów, a 

konkretnie na plastiki. Ponadto w imieniu mieszkańców zwrócił się z zapytaniem, czy oświetlenie 

wsi  Młotkówko  zostało  zaplanowane  w  budżecie  na  2012  rok.  Następnie  poinformował,  że 

mieszkańcy apelują, aby naprzeciwko przystanku autobusowego dla dzieci wykonać barierki. Czy 

będzie to zadanie Gminy, czy w ramach funduszu sołeckiego? - zapytał sołtys. Mieszkańcy wsi 

Młotkówka pytają, kiedy będzie oddany parking w Wyrzysku i czy będzie to parking płatny?

Odpowiadając Pani Burmistrz poinformowała, że jeśli chodzi o kosze z funduszu sołeckiego na 

pewno będą zakupione do końca roku. Jeśli chodzi o oświetlenie wsi Młotkówko na rok 2012 – w 

projekcie budżetu póki co nie jest zaplanowane żadne oświetlenie. Jeśli będzie możliwe w ciagu 

roku dołożenie środków z jakiś oszczędności, czy z rozliczenia bilansu będzie możliwe dołożenie 

środków na ten cel to możemy zaplanować. Wniosków jest dużo,  nawet jeśli byłyby jakieś środki 

przeznaczone na ten cel to na pewno nie na wszystkie wnioski. Na ten moment w projekcie budżetu 

rozbudowa  oświetlenia  nie  jest  w  ogóle  zaplanowana.  Barierki  przy  przystanku,  czy  będą  z 

funduszu sołeckiego,  czy z  innych środków. Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  musi  się  nad tym 
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zastanowić i porozmawiać jaki byłby to rząd wydatków i czy w ramach wydatków planowanych na 

rok przyszły w gospodarce komunalnej. Parking w Wyrzysku – kończy się budowa – powiedziała 

Burmistrz. Dodała, że na ten moment Pani Burmistrz uważa, że nie powinien być płatny chyba, że 

Rada tak zdecyduje, bo to w gestii Rady jest, czy parking miałby być płatny czy nie. Uważam, że 

nie powinien być płatny – powiedziała Burmistrz. 

Ad. 14   Wolne głosy i wnioski.

Głos zabrał radny, Pan Kazimierz Zieliński, który powiedział, że dziwi się mieszkańcom Osieka 

n.Not., Pani Pinkowskiej, która tak bardzo walczyła o ten gabinet stomatologiczny. Stwierdził, że 

skoro budynek został rozbudowany to ten stomatolog powinien w nim przyjmować. Należy przyjąć 

drugiego stomatologa. Osiek n.Not. liczy 4 tysiące mieszkańców i jest kogo leczyć. Tak jak radny 

zawsze mówił to „fatum” wisi nad tym Osiekiem. Został rozbudowany Ośrodek Zdrowia i cały czas 

było mówione, że to jest Ośrodek dla stomatologa. Obecnie jest jeden stomatolog, ale gdyby było 

dwóch stomatologów to byłoby jeszcze lepiej. Hala sportowa przy Gimnazjum, która miała być 

oddana w czerwcu – nie została oddana. Dalej chodnik przy ul. Leśnej. Radny powiedział, żeby 

pomóc mieszkańcom i radnym Osieka n.Not. żeby w Osieku to, co zostało zaplanowane zostało 

wykonane. Jako przyszły mieszkaniec Osieka n.Not. Was o to proszę – powiedział radny.

Radny, Pan Zbigniew Piotrowski – podziękował za udzielone odpowiedzi na złożone interpelacje 

na  poprzedniej  sesji.  Jednak  jedną  odpowiedź  na  interpelację  radny  zacytował:  „Wielkopolski 

Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych w Poznaniu Rejonowy Oddział w Pile w odpowiedzi na 

pismo OR. 0003.18.2011 z dnia 16.11.2011 r. informuje, że nie przewiduje przegrodzenia koryta 

rzeki Łobzonki kratą dla zatrzymywania śmieci wpływających do stawu miejskiego w Wyrzysku. 

Krata  zamontowana  w  korycie  rzeki  utrudniałaby  przepływ  oraz  ograniczałaby  migrację  ryb.” 

Radny powiedział, że nie zgadza się z tą odpowiedzią chociaż nie jest fachowcem w tej dziedzinie. 

Radny powiedział, że można tę kratę podnieść pół metra bądź 40 m do góry i wówczas te rybki 

mogłyby swobodnie przepływać. Dodał, że może Pana Dyrektora obawy są takie, że do naszego 

stawu wpływają takie ryby,  które by tę  kratę połamały.  Radny oznajmił,  że czegoś takiego nie 

przyjmuje do wiadomości. Gdyby pan Dyrektor odpowiedział,  że na ten cel nie ma środków to 

radny byłby w stanie zrozumieć. Jednak taka odpowiedź radnego śmieszy.

Radny, Pan Stefan Rymer – powiedział, że ostatni duży wiatr z soboty na niedzielę spowodował 

połamanie  dużej  ilości  gałęzi.  Część  tych  gałęzi  znajduje  się  na  stawie,  idąc  ulicą  Młyńską  w 
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kierunku targowiska, po prawej stronie, czyli naprzeciw śluzy Pana Koźlikowskiego. Oprócz gałęzi 

są tam również dość duże połacie  folii.  W związku z tym radny zwrócił  się z  prośbą do Pani 

Burmistrz, aby spowodować oczyszczenie tego, ponieważ  nie daje to ładnego efektu. Trudno jest 

radnemu powiedzieć, czy oczyszczanie stawu jest w naszej gestii, czy do innych służb. Pomimo to, 

radny prosił o podjęcie stosownych działań, za co z góry podziękował. Drugi wniosek radny już 

swego  czasu  zgłaszał.   Rodzice  bądź  babcie  dzieci  odprowadzających  dzieci,  czy  wnuczki  do 

przedszkola twierdzą, że tak się stało, że dzisiaj do szkoły i do przedszkola dzieci są odwożone pod 

same drzwi szkoły, czy przedszkola. Ten odcinek od wjazdu z ulicy Podgórnej do przedszkola nie 

ma wydzielonego pasa pieszego i stwarza to duże niebezpieczeństwo dla rodziców i dzieci, którzy 

odprowadzają swoje pociechy do przedszkola.  W związku z tym radny zwrócił się z prośbą do 

Przewodniczącego Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa wspólnie z Panią Burmistrz, aby 

porozmawiać z dyrekcją przedszkola i  odbyć takie spotkanie z rodzicami,  czy to jest faktyczne 

zagrożenie, czy też jedna, dwie, trzy osoby w tym widzą i robią z tego problem.

Radny,  Pan  Leonard  Borowczyk,  który  publicznie  podziękował  pracownikom  nadzoru 

budowlanego za solidną informację dotyczącą raelizowanych przez nich zadań jak również przez 

wykonanie  swoich  obowiązków  zgodnie  z  zapisem –  niezwłocznie  i  to  spowodowało  między 

innymi, że można było szybko sprawnie bez jakichkolwiek dodatkowych terminów oddać gazociąg.

Radny, Pan Ireneusz Przydział -  zwrócił się z prośbą do Pana Komendanta Policji i Komendanta 

Straży Miejskiej, abyście spotkali się z panią sołtys, która wskaże te miejsca, które są najbardziej 

zagrożone w Osieku n.Not. i aby takie zdarzenia nie miały miejsca jak po ostatniej dyskotece w 

ubiegłym tygodniu.  Dodał,  że  w  Osieku  n.Not.  jest  kilka  miejsc,  które  wymagają  specjalnego 

nadzoru i wspólnie z Panią sołtys i radnymi z Osieka n.Not. można te miejsca bardziej patrolować. 

Ponadto  Radny  powiedział,  że  na  jednym  ze  spotkań  z  Panem  Komendantem  Policji  i 

Komendantem Straży Miejskiej prosił, aby zorganizować spotkanie z sołtysami po to, aby wskazać 

te miejsca w naszej gminie, w których występuje największe zagrożenie. Myślę, że w miesiącu 

styczniu Panowie Komendanci będziecie mogli zorganizować takie spotkanie – powiedział.

Ad. 15  Informacje naczelników urzędów skarbowych dot. oświadczeń majątkowych za 2010 

r. złożonych Burmistrzowi oraz Przewodniczącemu Rady – część niejawna sesji zgodnie z § 28 

Statutu  Gminy  Wyrzysk,  w  związku  z  art.  294  §  4  ustawy  z  dnia  29  sierpnia  1997  r.  - 

Ordynacja podatkowa (Dz. U. z 2005 r. Nr 8, poz. 60 z późn. zm.).

Ze względu na klauzulę „tajemnica skarbowa” sesja w tym punkcie nie była nagrywana.
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Ad. 16  Zakończenie obrad.

W związku  z  wyczerpaniem przyjętego  porządku  obrad  o  godzinie  1605 Przewodniczący Rady 

zamknął XIII Sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując za udział.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:                                  Przewodniczący Rady                

       

B. Kolasińska                                                                     (-) Ireneusz Przydział

insp. ds. obsługi Rady Gminy                                                  
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